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“Eendracht” Eerbeek                                                                 

Geen containers voor Oud Papier 
 
Op de laatst gehouden jaarvergadering van muziekvereniging”“Eendracht”” uit Eerbeek is door de leden definitief 
besloten de oud papier actie voort te zetten zonder daarbij gebruik te maken van containers. ““Eendracht”” haalt al 
bijna vijftig jaar oud papier op. Begonnen werd oud papier per buurt te verzamelen. Dit gebeurde met kruiwagens, met 
paard en wagen of met andersoortig vervoer. Een vrachtauto reed dan later de buurten rond om het daar opgestapelde 
papier verder te verzamelen. ““Eendracht”” was niet de enige vereniging die oud papier inzamelde, maar omdat de 
prijzen van het oud papier soms zo laag waren dat het eigenlijk niet meer lonend was, haakten langzaam maar zeker de 
andere verenigingen af en bleef ““Eendracht”” alleen over, hopend op betere tijden wat de oud papierprijzen betreft.  
 
Een enorme verbetering was het toen de Gemeente Brummen een minimum netto prijs voor het oud papier 
garandeerde van 5 cent per kg. Het dorp Eerbeek groeide en de hoeveelheden oud papier groeiden mee. Daarom werd 
besloten de Eerbekenaren te vragen het papier aan de weg te zetten, het papier dan met een vrachtauto op te gaan 
halen en de route die zou worden gereden in de plaatselijke pers te publiceren. Dit systeem werd jarenlang gevolgd. Er 
werden aanvankelijk vier en later zes routes per maand gereden en de chauffeurs op de vrachtwagens waren 
vrijwilligers. “Eendracht” kwam muzikanten tekort om alle vrachtauto’s te bemannen en zo gebeurde het dat ook 
partners van muzikanten, ouders van leerlingen en andere vrijwilligers, die “Eendracht” een warm hart toedroegen, 
hielpen met het inzamelen van oud papier. 
 
In 1998 gaf de Gemeente Brummen, die het belang van het inzamelen van oud papier wel degelijk inzag, “Eendracht” 
toestemming om oud papier met kraakwagens te gaan inzamelen. Dit betekende een enorme efficiency verbetering. In 
plaats van  circa 7 uur nam nu elke route  circa 5 uur tijd in beslag. Er bestaan geen witte vlekken in Eerbeek en de 
jaaropbrengst in kg bedraagt momenteel meer dan 700.000 kg. 
 
Bij de invoering van het Diftar systeem streefde de Gemeente Brummen ernaar ook elders in de gemeente kraakwagens 
te gaan inzetten voor het inzamelen van oud papier en hiervoor tevens de overtollig geworden containers te gaan 
inzetten. Van dit laatste ziet “Eendracht” nu dus definitief af en zij heeft daar een aantal redenen voor. 
 
-Van de proeven die in januari en februari in Brummen en Leuvenheim met containers zijn gehouden kan worden 
vastgesteld dat het een schoon en net systeem is, fysiek ook wat vriendelijker dan het “Eendracht” systeem. 
 
 -”Eendracht”, met al bijna 50 jaar ervaring, is zeer bezorgd voor vervuiling van het papier, hoewel bij de proeven in 
Brummen en Leuvenheim daarvan nog niets is gebleken. Daartegenover staat dat het, bij het Diftar systeem behorende, 
kostenmodel ook nog niet is ingevoerd . 
 
-Het merendeel van de Eerbeekse bevolking wil geen derde container achter hun huis hebben staan. Het betreft dan 
vooral die Eerbekenaren die in een rijtjeshuis wonen met kleine tuinen erachter.  
 
-Wellicht de belangrijkste reden is tijdbeslag. De proeven in Brummen en Leuvenheim volgend , de gegevens van 
“Eendracht”  in dezelfde periode nog eens extra controlerend, bleek dat er zonder containers sneller werd gewerkt. 
Zonder gebruikmaking van containers worden in Eerbeek per uur circa 30% meer kilogrammen per auto ingezameld. 
Rekening houdend met de ingezamelde kg. betekent dit, dat elke route op de vrije zaterdag ongeveer 1½ uur langer 
gaat duren en dat laatste zien de Eerbeekse muzikanten niet zitten. 
 
“Eendracht” is zich er zeer van bewust dat er hierna geen weg meer terug is. Zij is zich er ook zeer van bewust dat zij 
de Gemeente Brummen op korte termijn met extra kosten opzadelt. Er moeten immers meer containers worden 
ingenomen. Daar staat tegenover dat het lagere aantal uren dat er kraakwagens beschikbaar moeten zijn zodanig 
groot is, dat deze kosten in vier jaar zijn terugverdiend waarna de Gemeente Brummen op winst staat. Een pay-out dus 
van 4 jaar. 
 
“Eendracht” hoopt van harte dat de Eerbeekse bevolking het oude papier, net als in de afgelopen 50 jaar, in grote 
hoeveelheden aan haar zal blijven geven.  


